
 
 
 

 
AANHANGSEL 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake Participatie  
Omgevingsvisie: 
 

 Vragen aan gedeputeerde staten  Antwoorden van gedeputeerde staten 

 (ingekomen 1 april 2020   

1.  Wij vinden het belangrijk dat regels 
omtrent participatie binnen de Omge-
vingswet in beleid worden vastge-
legd. Is het college van Gedepu-
teerde Staten het met ons eens? 
Graag het antwoord voorzien van 
een toelichting. 

1.  Wij vinden het belangrijk dat participatie 
plaatsvindt, dat wordt ook voorgeschre-
ven onder de Omgevingswet. De wet 
geeft het bevoegd gezag en de initiatief-
nemer de vrijheid eigen keuzes te ma-
ken voor de inrichting van het participa-
tieproces. De locatie, het soort besluit, 
de omgeving en de betrokkenen zijn im-
mers elke keer anders. Ook het moment 
waarop participatie start, verschilt per 
keer. Participatie is maatwerk. Daarom 
schrijft de wet niet voor hoe participatie 
moet plaatsvinden. In de door Provinci-
ale Staten op 28 maart vastgestelde ver-
anderende werkwijze wordt voor be-
leidsformulering bij maatschappelijke 
opgaven/vraagstukken een handreiking  
gegeven voor de invulling van de partici-
patie. De daadwerkelijke invulling van 
de participatie vindt plaats middels een 
nota netwerksturing aan het begin van 
een beleidsproces. Voor de Omgevings-
visie is deze nota door Provinciale Sta-
ten vastgesteld op 26 oktober 2018.  
Naast de beleidsformulering die plaats-
vindt in de Omgevingswet hebben we 
nog het Projectbesluit en de Omge-
vingsvergunning, ook twee instrumenten 
onder de Omgevingswet. Per besluit en 
vergunning zal een maatwerkvoorstel 
worden gedaan, zodra deze besluiten 
aan de orde zijn. 
 

2.  Hoe ziet het college van Gedepu-
teerde Staten het op- en vaststellen 
van participatiebeleid en hoe ver-
houdt dit proces zich tot de planning 
van de omgevingsvisie? 

2.  Zoals bij 1 al is aangegeven is voor de 
participatie bij het opstellen van de Om-
gevingsvisie al voorzien in beleid mid-
dels de handreiking veranderende werk-
wijze en de nota. Door PS is vastgesteld 
in welke vorm de participatie bij de Om-
gevingsvisie vorm krijgt. De participatie 
is onderdeel het proces en is meegeno-
men in de planning.  
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3.  

kan of gaat het Interprovinciaal Over-
leg (IPO) betekenen in het kader van 
de formulering van een participatie-
beleid? En, is het college bekend met 
de Inspiratiegids Participatie? 

3.  Wij zijn bekend met de Inspiratiegids 
Participatie. Deze staat op de site van 
Aan de slag met de Omgevingswet. De 
inspiratiegids geeft de mogelijkheid om 
inspiratie op te doen voor participatie en 
te leren van de ervaringen van anderen. 
Binnen IPO wordt niet gewerkt aan een 
gezamenlijk participatiebeleid maar wor-
den wel ervaringen met elkaar uitgewis-
seld. Participatie is maatwerk en zal er 
afhankelijk van de gekozen werkwijze 
anders uitzien. Er kan wel van elkaars 
ervaringen worden geleerd maar is ie-
dere situatie anders. Via het IPO en het 
ambtelijk samenwerkingsplatform Om-
gevingswet Zeeland (SPOZ) worden er-
varingen uitgewisseld.   
 

4.  Vindt het college van Gedeputeerde 
Staten het belangrijk dat het partici-
patiebeleid omgevingsvisie van álle 
Zeeuwse overheden op elkaar aan-
sluit? Zo nee, waarom niet? Zo ja, 
welke rol ziet het 
college voor zichzelf om deze sa-
menwerking te bereiken? 

4.  Zoals bij 1 aangegeven is het juist van 
belang dat elke Zeeuwse overheid zelf 
een participatietraject opzet. Ook omdat 
elke overheid een ander traject bewan-
delt om te komen tot een Omgevingsvi-
sie. Wel vinden wij het belangrijk dat 
participatie plaatsvindt. Om die reden 
hebben we wel opgenomen dat als een 
gemeentelijke visie als bouwsteen wil 
dienen voor de Zeeuwse Omgevingsvi-
sie participatie onderdeel van het proces 
moet zijn. Als provincie hebben wij het 
initiatief genomen om via het SPOZ er-
varingen uit te wisselen.  

 
NOOT: Zowel de inwerkintredingsdatum van de Omgevingswet als de datum van de Zeeuwse Omgevingsvisie, 
MER en verordening is inmiddels uitgesteld naar een nader te bepalen moment maar in ieder geval niet meer op 
1 januari 2021. 
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